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شــرکت  مدیرعامــل 
گســترش معادن و صنایع 
معدنی طلای زرشوران گفت: 
فاز توسعه )دوم( معدن طلای 
زرشوران به زودی به فراخوان 

گذاشته می شود.
به گزارش ایمیدرو، محمدرضا 
احمــدی در جمــع خبرنگاران 
بازدید کننــده از مجتمع طلای 
زرشوران گفت: طرح توسعه این 
شــرکت برای افزایش تولید با 
ورودی خوراک 600 هزار تن با 
سرمایه گذاری 950 میلیارد ریال 
و 4/5 میلیون یورو را در برنامه 
داریم که قرار اســت به صورت 

EPC انجام شود.
وی تصریح کرد: تا یک هفته 
آینده آگهی فاز توسعه زرشوارن 

از طریق جرایــد اعلام عمومی 
خواهد شــد ضمن اینکه حضور 
پیمانکاران با یک مشاور خارجی 
در برنامه پیش بینی شده است.
انتشار  از  همچنین  احمدی 
میــزان  بــه  اوراق مشــارکت 
700میلیــارد ریال برای اجرای 
فــاز 2 طــرح توســعه طلای 
زرشــوران خبــر داد و گفــت: 
بخشــی از تجهیزات مورد نیاز 
فاز 2 خریداری شــده و تاکنون 
متقاضیانی نیز برای اجرای فاز 
2 آمادگی خود را اعلام کرده اند.

وی دربــاره عملکرد ســال 
گذشته این شرکت گفت: معدن 
طلای زرشوران در 4 ماه نخست 
امسال 137 کیلوگرم شمش طلا 
تولید کرد که نســبت به مدت 

مشابه سال قبل 4 برابر و میزان 
اســتخراج از معدن نیز دو برابر 

سال قبل بود.
اوافزود: برنامه ســال جاری 
دستیابی به تولید 600 کیلوگرم 
طــلا و همچنیــن 10 میلیون 
مترمکعب استخراج ماده معدنی 

و باطله است.
گسترش  مدیرعامل شرکت 
معــادن و صنایع معدنی طلای 
زرشــوران ادامه داد: این معدن 
از نظر ذخیره در کلاس جهانی 
است و براساس آخرین اکتشافات 
انجــام شــده دارای ذخیره ای 
بیــش از 27.5 میلیون تن ماده 
معدنی است. همچنین آنتیموان 
و آرسنیک به ترتیب 8 و 7 درصد 
ذخایر معدن را تشکیل می دهد.

احمــدی میــزان ذخایــر 
شناسایی شــده در زرشوران را 
حدود 108 تن ذخیره با عیار 4 

و حدود 50 تن نقره ذکر کرد.
وی از راه اندازی دو دستگاه 
ســامانه پایش برخط )آنلاین( 
زیســت محیطــی در کارخانه 
طلای زرشــوران هم خبر داد و 
گفت: این ســامانه باهدف رصد 
وکنتــرل آلودگی های احتمالی 
زیست محیطی برای نخستین بار 
در این واحد بزرگ صنعتی تولید 
طلا و در پائین دســت محوطه 
توده خشــک کارخانه  انباشت 

راه اندازی شده است.
بــه گفتــه وی بــا نصــب 
و راه انــدازی ســامانه مذکور، 
زیســت  احتمالی  آلاینده های 

محیطی کارخانه طلای زرشوران 
به صورت برخط کنترل می شود. 
این ســامانه دارای جدیدترین 
درجهان  موجود  تکنولوژی های 
بوده و از کشور بلژیک خریداری 

شده است.
وی افزود: با نصب ســامانه 
مذکــور، تمــام موارد زیســت 
محیطــی کارخانه بــه صورت 
برخط به ادارات محیط زیســت 
شهرستان، اســتان و در نهایت 

کشور قابل ارسال خواهد بود.
احمدی گفت: در حال حاضر 
675 نفر در مجتمع زرشــوران 
اشتغال دارند که از این تعداد 51 
درصد را نیروهای بومی منطقه، 
40 درصد را ساکنان روستاهای 
اطراف زرشوران و بقیه نیروهای 

فنــی و تخصصی هســتند. به 
این ترتیب بیــش از 90 درصد 
نیروهــای کاری را افراد بومی و 

محلی تشکیل می دهند.
وی اظهــار امیدواری کرد با 
تکمیــل و راه اندازی طرح های 
میــزان  زرشــوران  توســعه 
اشتغالزایی به 1000 نفر برسد 
که این رقم تامین کننده اشتغال 

یک هفتم منطقه خواهد بود.
کــرد:  اظهــار  احمــدی 
تفاهمنامه ای با شرکت ملی گاز 
استان منعقد شده که براساس 
آن تا پایان سال 96 تمام منطقه 
گازکشی می شود به طوری که 
علاوه بر شرکت زرشوران، تمام 
روستاهای منطقه نیز از نعمت 

گاز بهره مند خواهند شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران از رشد پیک مصرف 
برق در این شهر خبر داد.

به گزارش »نســیم آنلاین« ســیدمحمد هاشمی با تاکید بر اینکه از 
شــهروندان تهرانی درخواست می شود تا در صرفه جویی مصرف برق در 
پایتخت با ما همکاری کنند گفت: پیک مصرف برق تهران نسبت به سال 
گذشته 200 مگاوات افزایش پیدا کرده و این افزایش مصرف برق موجب 
آسیب زدن به تجهیزات برق رسانی و مشکلات عدیده ای برای تامین برق 

پایدار به وجود خواهد آورد.
وی بــا تاکیــد بر اینکه بیش از 50 درصــد از مصرف برق مربوط به 
اســتفاده از وسایل سرمایشی بوده که شهروندان می توانند با استفاده از 
راهکارهای ساده و مناسب این شرکت را در تامین برق پایدار یاری رسانی 
کنند ادامه داد: هر خانواده تنها با 20 درصد صرفه جویی در مصرف برق 
به ویژه در ســاعات اوج مصرف کمک شــایانی در کاهش بار مصرفی در 

تابستان خواهد داشت.
هاشمی در خصوص همکاری ادارات دولتی گفت: سازمان ها و ادارات 
پایتخت می توانند با به کارگیری اقداماتی از جمله اســتفاده بیشتر از نور 
طبیعی در روز، استفاده از دور کند فن کوئل ها، تنظیم دمای ترموستات 
چیلرها و کاهش برودت آن در ساعات 12 تا 15، خاموش کردن تجهیزات 
برقــی در هنگام خروج از محل کار، خاموش کردن کلیه تجهیزات برقی 
غیرضروری، خاموش کردن  سیستم های سرمایشی پس از ساعات اداری 
و ســاعات اوج مصرف برق از ســاعت 15 به بعد و همچنین استفاده از 
مولدهای اختصاصی در شــرایط خاص، نسبت به کاهش بار سرمایشی و 
روشنایی کمک شایانی داشته باشند.  وی ضمن تاکید مجدد در خصوص 
صرفه جویی مصرف برق از سوی شهروندان تهرانی گفت: از ساعت 11 الی 
16 و 21 الی 23 با عدم استفاده از وسایل پرمصرف خانگی نقش مهمی 

در تامین برق مطمئن در این زمان ها دارد.

سرویس اقتصادی-
بررســی عملکرد اتاق بازرگانی در سال های اخیر نشان 
می دهد تولیدکنندگان و بنگاه های کوچک و متوسط در  این 
تشــکل مهم اقتصادی که به عنوان پارلمان بخش خصوصی 
کشور شناخته می شود، از جایگاه بایسته ای برخوردار نیستند.

هم اکنون در سال سوم استقرار دولت تدبیر و امید، اقتصاد کشور 
همچنان دچار رکود بی سابقه است و در این میان بنگاهها و واحدهای 
تولیدی به واسطه اینکه بار اصلی ایجاد ارزش افزوده و تولید ناخالص 
داخلی را بر دوش می کشــند، بیشتر متضرر می شوند. در این شرایط 
وجود بازار مصرف بزرگ داخلی برای کشــور یک مزیت بســیار مهم 
محســوب می شود که می تواند به خروج از رکود کمک شایانی نماید.  
چراکه اســتفاده از مزیت بازار داخل به منظور تقویت تولید تقریبا در 
همه کشــورهای توســعه یافته- خصوصاً زمانی که در ابتدای مسیر 
توسعه یافتگی بوده اند- جزو اصلی ترین سیاست های این کشورها به 

شمار می رفته است.
این در حالی است که در کشور ما به این مهم کمتر توجه می شود 
و حتی در شرایط بحران و رکود حاکم بر اقتصاد نیز بخش تولید در 
عمل مورد توجه قرار نمی گیرد. بلکه در نقطه مقابل شــاهد افزایش 
قــدرت و عمق نفوذ برخی جریانات حامی واردات در ارکان اقتصادی 

کشور هستیم.
 این جریانات در تشــکل های اقتصادی کشــور نیز راه یافته اند و 
همواره مورد حمایت بوده و بعضا به پســت های مختلف دولتی دست 

پیدا کرده اند.
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران اگرچه نام »پارلمان 
بخش  خصوصی« را یدک می کشد اما گویی از اهداف اصلی خود فاصله 
گرفته است. غلبه بخش بازرگانی نسبت به بخش های تولیدی در اتاق 
بازرگانی مسئله ای اســت انکار نشدنی که هر از چند گاهی از سوی 
برخی اعضای اتاق مورد انتقاد قرار می گیرد. مسئله ای که باعث شده 
این اتاق بیشتر به پیگیری منافع بخش بازرگانی )عمدتا واردکنندگان 

کالا و صادرکنندگان مواد خام( بپردازد.
ریشــه این امر را باید در الزامی بــودن عضویت بازرگانان در اتاق 
بازرگانی و داوطلبانه بودن آن برای تولیدکنندگان دانســت. اساســا 
تولیدکنندگانی که نیاز کمتری به صادرات و واردات دارند )مثل بسیاری 
از بنگاههای کوچک و متوسط( الزامی برای عضویت در اتاق بازرگانی 
نداشــته و به دلیل هزینه های مالی عضویت در اتاق از جمله یک در 
هزار رقم فروش، ســه در هزار درآمد مشمول مالیات، حق عضویت و 
ماننــد آن تمایل چندانی نیز بــرای عضویت در اتاق ندارند و ترجیح 
می دهند نیازهاي خود در حوزه تجارت خارجي را از طریق سایر تجار 
و شرکت های تجاری دارای کارت بازرگانی مرتفع نمایند. لذا مي توان 

گفت که اتاق نماینده خوبی برای فعالان بخش تولید نیست. 
اوایل اردیبهشت امسال بود که اتاق بازرگانی با دعوت از وزیر جهاد 
کشاورزی برای حضور در اتاق انتقادات گسترده ای به محدودیت واردات 
برخی محصولات کشــاورزی همچون شکر، گندم، مرکبات و افزایش 
تعرفه واردات برنج مطرح کردند. وزیر جهاد کشــاورزی در پاســخ به 
انتقادات واردکنندگان محصولات کشاورزی گفت: »من بازرگان نیستم! 
و قصد ندارم تصمیمات اشــتباه گذشته در عرصه بازرگانی کشاورزی 
را ادامه دهم؛ زیرا ضربات سنگینی را بخش کشاورزی از محل واردات 
بی رویه متحمل شده است. نگویید چرا اجازه واردات شکر نمی دهیم، 
کشور ما برای خودکفا شدن در این حوزه، هیچ مشکلی ندارد. ...«. در 
واقع پاســخ وزیر جهاد کشاورزی به خوبی موید این مطلب است که 

اتاق بیشتر نماینده واردکنندگان کالا به کشور است.
مسعود دانشمند از اعضای هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی در این 
باره معتقد اســت: »در حال حاضر تعداد بازرگانان از تولید کنندگان 
در اتاق بازرگانی بیشتر است، و همین مسئله روی رویکرد اتاق تاثیر 
گذاشته است. واردات کالاهایی که نمونه داخلی دارند، تولیدکننده و 
کارگر ایرانی را بیکار می کند. بسیاری از صنایع بر اثر واردات تعطیل 
شــده اند. واردات کفش، کفش داخلی را تعطیــل کرد، واردات لوازم 
خانگی، تولید لوازم خانگی را متوقف کرد و واردات پارچه و پوشاک، 
پارچه داخلی را نابود کرد که مشکل اصلی ما با این مسئله است. اتاق 
بازرگانــی باید در هنگام صدمه به تولید به تصمیمات دولت اعتراض 

کند، اما متاسفانه اتاق بازرگانی از تولید ملی حمایت نمی کند.«
رضا دســتمالچی تبریزی رئیس اتحادیــه صنف تولیدکنندگان 
و تعمیــرکاران لوازم الکترونیک و الکتروتکنیک هم با اشــاره به این 
موضوع از عدم امکان حضــور صنوف تولیدی در اتاق گلایه کرده و 
گفته است: در حال حاضر بسیاری از صنوف تولیدی در ترکیب اتاق 
بازرگانی، صنایع و معادن جایی ندارند و اتحادیه صنف تولیدکنندگان 
و تعمیرکاران لوازم الکترونیک و الکتروتکنیک هم یکی از آنهاســت 
که هم تولیدکننده است و هم خدمات ارائه می دهد. وی معتقد است 
تولیدکنندگان اندکی عضو اتاق بازرگانی هستند و در واقع واحدهای 
خیلی بزرگ بــه عضویت اتاق درآمده اند و از واحدهای دیگر خبری 
نیســت.... ایشــان در ادامه می افزاید: در حال حاضر رئیس شرکت 
سامســونگ به نمایندگی از ما در اتــاق بازرگانی حضور دارد و خود 

اتحادیه در اتاق حضور ندارد.)!(
رئیس گروه انتخاب )تولیدکننده اســنوا( و رئیس سابق اتحادیه 
تولیدکنندگان لوازم خانگی نیز در اظهار نظری در این باره می گوید: 
در حال حاضر نقش بخش بازرگانی و تجارت خیلی پررنگ تر از بخش 
تولید است که دلیل آن ساختار کنونی اتاق بازرگانی است. دیانی معتقد 
است: اتاق بازرگانی از ابتدا طوری طراحی شده که در آن بخش بازرگانی 

اصل است و نمی تواند پاسخگوی همه نیازهای تولیدکنندگان باشد.
با این وجود در سالهای گذشته سمت و سوی تصمیمات مسئولین 
و تصویب قوانین به سمت ایجاد قدرت و سیطره بیشتر اتاق بازرگانی بر 
اقتصاد کشور بوده است. برخی از این تصمیمات که در سالهای اخیر 

منجر به تقویت اتاق بازرگانی شده است عبارتند از:
1- افزایش درآمدهای اتاق بازرگانی با تصویب قانون برنامه پنجم. 
ماده 77 این قانون عضویت در اتاق بازرگانی را منوط به پرداخت یک 
درهزار رقم فروش کالا و خدمات می کند. با توجه به الزام عضویت در 
اتاق برای تجــار و بازرگانان و همچنین رقم بالای واردات و صادرات 
غیرنفتی )80 تا 100 میلیارد دلار در ســال( می توان به حجم بالای 
منابعی که به موجب این قانون در اختیار اتاق قرار گرفته است پی برد.
2- اضافه کردن بخش کشاورزی به اتاق بازرگانی، صنایع و معادن 

ایران به موجب قانون بهبود مستمر فضای کسب و کار
3- الــزام حضور وزرای دولت برای حضور و پاســخگویی در اتاق 
بازرگانی جهت شــرکت در جلسات شــورای گفتگو به موجب قانون 

بهبود مستمر فضای کسب و کار
4- حضور پیشرونده در نهادها و شوراهای تصمیم گیر حاکمیتی. 
هم اکنون اتاق بازرگانی در 96 نهاد و شورای حاکمیتی همچون شورای 
عالی بورس، شورای عالی اجرای اصل 44، شورای پول و اعتبار، شورای 
عالی بیمه، شورای عالی معادن، صندوق توسعه ملّی، شورای اقتصاد، 
کمیســیون تعیین ضرایب مالیاتی و مانند آن عضو است و در برخی 

حق رای نیز دارد.
اخیــرا نیز علی لاریجانی، رئیس مجلس خبر داده بود که مجلس 
جدید در نظر دارد با اصلاح آیین نامه داخلی مجلس، این فرصت را برای 
اتاق بازرگانی ایران )به نمایندگی از بخش خصوصی( فراهم کند که با 
حضور در صحن علنی )درباره طرح ها و لوایح اقتصادی( »در کنار نظر 
دولت« اعلام نظر کند. گفتنی است اتاق بازرگانی هم اکنون در سطح 

کمیسیون های تخصصی به نمایندگان مشورت می دهد.
5- پیشــنهاد افزایش دوباره درآمدهــای اتاق بازرگانی در لایحه 
دولت برای احکام برنامه ششــم توسعه )1394(. در این لایحه دولت 
پیشنهاد داده است سهم اتاق بازرگانی از درآمدهای مشمول مالیات 
دارنــدگان کارت بازرگانی 33 درصد افزایش یابد و از 3 در هزار به 4 

درهزار سود برسد.
اگرچــه اســتفاده از ظرفیت  تشــکلهای بخــش خصوصی برای 
سیاستگذاری و تصمیم گیری بهتر مسئولان قابل انکار نیست، اما باید 
توجه داشــت که فقدان سازوکارهای مناسب در رابطه اتاق بازرگانی 
و حاکمیت و همچنین هزینه کردهای غیرشفاف منابع مالی گسترده 
اتاق، می تواند باعث گســترش و تحکیم ساختارهای فسادزا و بالتبع 

تصمیم گیریهای نامناسب شود.

مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دســتباف گفت: بیمه 
قالیبافان طی یک سال و نیم گذشــته قطع شده و 50 هزار نفر 

ریزش داشتند.
عبدالله بهرامی مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف کشور در 
گفت وگو با خبرگزاری فارس، از عدم وصل مجدد بیمه قالیبافان کشــور 
خبر داد و گفت: بیمه قالیبافان طی یک ســال و نیم گذشته قطع شد و 

پس از آن نیز به بهانه های مختلف وصل نشده است.
وی از عدم همکاری ســازمان تأمیــن اجتماعی برای بیمه قالیبافان 
که قشــر زحمت کشی از کشور هستند، خبر داد و گفت: سازمان تأمین 
اجتماعی علاوه بر اینکه بیمه قالیبافان را در یک سال و نیم گذشته قطع 

کرده، حتی 50 هزار نفر دیگر را حذف کرده است.
بهرامی گفت: علاوه بر این قوانین بســیار سخت و پیچیده ای توسط 
بازرسان تأمین اجتماعی در هنگام بازرسی از کارگاه های قالیبافان انجام 

می شود که بر اساس آن قالیبافان در شرایط بسیار سختی قرار دارند.
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش  دســتباف خاطرنشان کرد: تنها 
انگیزه کار برای قالیبافان بیمه تأمین اجتماعی بود که این موضوع نیز از 

سوی سازمان تأمین اجتماعی با سخت گیری های بسیاری مواجه است.
وی با اشــاره به اینکه موافق پالایش بیمه شــدگان برای رسیدن به 
حقوق قالیبافان اصلی هستیم، گفت: ما نیز به دنبال این موضوع هستیم، 
تا قالیبافان اصلی از مزایای بیمه تأمین اجتماعی اســتفاده کنند، اما این 
موضوع با عدم همکاری سازمان تأمین اجتماعی به صورت یک طرفه ادامه 
دارد، به طوری که با وجود قطع بیمه قالیبافان چیزی جایگزین نشده است.
بنابر این گزارش؛ طبق آخرین آمار، حداقل یک میلیون و 200 هزار 
نفر بافنده در سطح کشور وجود دارد که از این تعداد یک سوم آنها عضو 
تعاونی ها هســتند و 30 درصد نیز بیمه شده اند و حداقل 700 هزار نفر 

هستند که در صف انتظار این بیمه قرار دارند.
براســاس این گزارش، بیمه قالیبافان از دی ماه 93 قطع شده است و 
تامین اجتماعی علت قطع این بیمه را عدم تخصیص بودجه لازم از سوی 
دولت اعلام می کند و در سال 94 با بودجه ای که برای بیمه قالیبافان تعیین 

شده است، فقط می توان روند بیمه های افراد تحت پوشش را ادامه داد.
بنابراین با وجود تامین اعتبارات لازم برای پوشــش افراد فعلی بازهم 
ســازمان تأمین اجتماعی با قطع بیمه افرادی که شرایط قانونی از جمله 
پرداخت حق بیمه یا سایر موارد را نداشتند، باز هم کسی تاکنون جایگزین 

نشده است.

با  بنیــاد مســتضعفان 
محوریــت اقتصاد مقاومتی 
پروژه های  در  می کند  تلاش 
اقتصادی زودبازده وارد شده 
را صرف  حاصلــه  درآمد  و 

محرومیت زدایی کند.
بــه گــزارش خبرنــگار ما، 
بنیاد  امــوال و املاک  مدیرکل 
مســتضعفان در خراسان رضوی 
و شمالی در یک نشست خبری 
درباره پروژه فیروزه شرق مشهد 
گفت: بــرای زمین پروژه فیروزه 
شرق مشهد، قبل از انقلاب جواز 
زنجیره ای  فروشگاه های  احداث 
اخذ و در همان زمان گودبرداری 
توســط مالک زمین به عمق 20 

متر انجام شد که تا سال 1378 
به همان صورت رها شده بود.

کیومرثی با بیان اینکه زمین 
پروژه فیروزه شرق مشهد 12 هزار 
و 500 مترمربع مســاحت دارد 
افزود: از سال 1378 به بعد بنیاد 
مستضعفان مطالعات احداث روی 
این پروژه را آغاز کرد که سال 85 
جواز اجرای پروژه اخذ شــده اما 
احداث آن از سال 90 کلید خورد.
پروژه  مشخصات  درباره  وی 
فیروزه شــرق مشهد گفت: این 
پــروژه که بــا معمــاری ایرانی 
اسلامی ساخته می شود، شامل دو 
طبقه تجاری، 9 طبقه مسکونی 
و اقامتــی و بقیــه پارکینگ و 

مجموعه ورزشی است. در مجموع 
24هزار و 760 مترمربع زیربنای 
مسکونی در این پروژه پیش بینی 

شده است.
مدیرکل اموال و املاک بنیاد 
اینکه این  با بیان  مســتضعفان 
پــروژه با توجه به بررســی های 
کارشناسی فرهنگی و اجتماعی 
در 1/5 کیلومتــری حــرم امام 
رضا)ع( ســاخته می شود، افزود: 
ایــن پــروژه جمعــا 103 هزار 
مترمربع زیربنــا دارد؛ 90درصد 
مصالح استفاده شده در این پروژه 
از داخل تهیه شده است. تاکنون 
در این پروژه 130 میلیارد تومان 
هزینه شده و پیش بینی می شود 

200 میلیــارد تومان دیگر برای 
تکمیل این پروژه نیاز باشد.

کیومرثی با اشاره به اینکه در 
این پروژه روزانه 300 نفر به طور 
مستقیم مشغول به کار هستند، 
پیش بینی کــرد که تکمیل این 
پروژه بــزرگ عمرانی تا مهرماه 

97 به پایان برسد.
وی در تشــریح دلایل بنیاد 
مســتضعفان برای ورود به این 
پــروژه بزرگ عمرانــی توضیح 
داد: بنیــاد بودجه چندانی ندارد 
تا بتوانــد محرومیت زدایی را به 
طور کامل اجرا کنــد، بنابراین 
باید سودده  بنیاد  شــرکت های 
باشند تا اعتبارات محرومیت زدایی 

افزایش یابد.
مدیــر  حــال  همیــن  در 
پروژه فیروزه شــرق مشــهد از 
زیرمجموعه های بنیاد مستضعفان 
از اتمام ســاخت فــاز اول این 
پایان شــهریور امسال  تا  پروژه 
خبر داد و اظهار کرد: ســاخت 
پروژه فیروزه شــرق مشــهد از 
سال 93 توسط ســازمان اموال 
و امــلاک بنیاد مســتضعفان و 
ایران  اسکان  پیمانکاری شرکت 
به منظور استفاده های تفریحی، 
اشتغال زایی و رفع محرومیت در 
محله پاسداران این شهر آغاز شد.

همچنیــن پیمانــکار پروژه 
فیروزه شــرق مشــهد مجموع 

زیربنای این مجموعه را بیش از 
103 هــزار مترمربع ذکر کرد و 
افزود: این پروژه شامل 88 واحد 
تجاری، 297 واحد مسکونی، یک 
هــزار پارکینگ و 60 درصد کل 
زیربنا، دارای فضای مشاع است.

غفــارزاده، زیربنــای فروش 
ایــن پروژه را بیــش از 24 هزار 
مترمربــع اعلام و خاطرنشــان 
کرد: در این مجموعه با توجه به 
دستور ریاست بنیاد مستضعفان 
فارغ از مســائل اقتصادی، تاکید 
ویــژه ای به معماری اســلامی، 
مسائل اجتماعی- فرهنگی منطقه 
و زائران حرم مطهر رضوی شده 

است.

با تصویب اعضای شورای پول و اعتبار سقف تسهیلات نوسازی 
مسکن روستایی 20 میلیون تومان شد.

جلسه اخیر شورا با حضور نمایندگان منتخب کمیسیونهای اقتصادی و 
برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی در شورای پول و اعتبار برگزار شد.
صورتهای مالی بانک مرکزی مطرح شد که جمهوری اسلامی ایران در 
سال منتهی به پایان اسفندماه 94 به عنوان اولین دستور این جلسه شورا 
پس از بحث و بررســی برای طرح در مجمع عمومی بانک مرکزی مورد 
تایید شورا قرار گرفت.در ادامه جلسه گزارش بانک مرکزی درباره افزایش 
سقف فردی تسهیلات نوسازی و بهسازی مسکن روستایی مطرح و به بحث 
و بررســی گذاشته شد. شورای پول و اعتبار پس از استماع گزارش بانک 
مرکزی با افزایش سقف فردی تسهیلات نوسازی و بهسازی مسکن روستایی 

تا مبلغ 20 میلیون تومان و با اخذ وثیقه سفته زنجیره ای موافقت کرد.

رئیس سندیکای کاغذ و مقوا با اشاره به اختلاف وزارت صنعت و 
بانک مرکزی بر سر تسهیلات 16 هزار میلیارد تومانی، گفت: بخش 

صنعت فاقد نقشه راه مناسب است.
ابوالفضل روغنی در گفت وگو با فارس با بیان اینکه رکود در حال حاضر 
مهم ترین مشکل بخش صنعت است، اظهار داشت: برای اعطای مشوق های 
صادراتــی و همچنین تزریق 16 هزار میلیارد تومان منابع مالی به بخش 
تولید، پیش بینی هایی شده است، اما هم اکنون اختلاف نظرهایی بین وزارت 

صنعت و رئیس بانک مرکزی بر سر پرداخت این تسهیلات وجود دارد.
وی تصریح کرد: وزارت صنعت اختصاص 16 هزار میلیارد تومان را برای 
صنایع کوچک و متوسط مصوب کرده است، اما رئیس کل بانک مرکزی 
می گوید این مسئله بدون اطلاع ما مصوب شده و چنین پولی مطرح نیست.

روغنــی تاکید کرد: اگر این اختلاف ها برطرف نشــود و منابع مالی 
به بخش تولید تزریق شــود، زمینه رونــق کوچکی در این بخش فراهم 

خواهد شد.
وی با اشاره به رشد منفی 2/2 درصدی صنعت در سال 94 گفت: این 

به معنی آن است که بخش تولید وضعیت خوبی نداشته است.
رئیس سندیکای کاغذ و مقوا با بیان اینکه در حال حاضر ارز مبادله ای 
به واردات کاغذ اختصاص می یابد، گفت: واردات باید با برنامه ریزی انجام 
شود، اما این در حالی است که هم اکنون واردات کاغذ بر مبنای معافیت 
کالاهای فرهنگی از پرداخت مالیات، مشــمول پرداخت مالیات بر ارزش 
افزوده نمی شــود، در حالی که تولیدکنندگان داخلی باید این مالیات را 

پرداخت کنند.
وی توضیح داد: در مجموع، هزینه تولید کاغذ در کشــور 12 تا 15 
درصد بالاتر از کاغذ وارداتی است که برای حل این مشکل باید در برنامه 

ششم بازنگری لازم صورت گیرد.
روغنی با بیان اینکه در بخش فرهنگی کشــور  سالانه 350 هزار تن 

کاغذ مورد نیاز است، گفت: این عدد بدون احتساب دفترچه است.
بــه گفته وی، امکان تامین 60 درصد از نیاز کشــور از طریق تولید 
داخل وجود دارد، اما در حال حاضر شرایط نابرابری بین تولیدات داخلی 

و واردات حاکم است.
رئیس سندیکای کاغذ و مقوا با بیان اینکه سالانه 450 میلیون عدد 
دفترچه در کشور تولید و توزیع می شود، گفت: بیش از 90 درصد کاغذ 
این دفترچه ها وارداتی هســتند که از نظر ســلامت، مشکلاتی را برای 

مصرف کنندگان ایجاد می کند.
وی، تک نرخی نبودن ارز را دلیل ایجاد شرایط نابرابر بین تولیدکنندگان 
داخلی و واردکنندگان عنوان کرد و گفت: نقشه راه مناسبی در ایران برای 
بخش صنعت نداریم و در شــرایطی که 700 هزار تن کاغذ بســته بندی 
در کشــور نیاز اســت، برای تولید 2 میلیون و 600 هزار تن از این کاغذ 

ظرفیت ایجاد می شود.
روغنی تصریح کرد: ایجاد صنایع بدون برنامه در کشور باعث هدر رفت 

منابع مالی شده و یک سری کارخانه ها در حال تعطیل شدن هستند.
وی افزود: بــا بی برنامگی دولت، واحدهای جدیدی در این بخش در 

حال ایجاد است.

دبیر انجمن صنفی کارخانه های قند و شکر با اشاره به 
افزایش 220 تومانی قیمت شکر گفت: قیمت شکر از 2300 
تومان در سال گذشته به 2520 تومان در سال جاری افزایش 

یافت.
بهمن دانایی در گفت وگو با فارس، با اشــاره به ابلاغیه معاونت 
رئیس جمهور در مورخ 8 خرداد 95 مبنی بر تعیین قیمت شکر در 
ابتدای هر سال اظهار داشت: ستاد تنظیم کارگروه بازار مصوب کرد با 
توجه به اینکه چغندر پاییزه در اردیبهشت و خرداد برداشت می شود، 
قیمت شکر از این پس، در ابتدای هر سال تعیین و مصوب شود.

دبیر انجمن صنفــی کارخانه های قند و شــکر، افزود: بر این 
اســاس، قیمت شکر از سال 95 در فروردین ماه هر سال تعیین و 

اعلام می شود.
دانایی تصریح کرد: بر اساس مصوبه کارگروه تنظیم بازار، قیمت 
مصوب شــکر )عرضه درب کارخانه( با 220 تومان افزایش نسبت 
به سال گذشته از 2300 تومان به 2520 تومان برای سال جاری 
تعیین شــد.وی بیان داشت: البته سال گذشته قیمت خرید شکر 
از کارخانه ها 2530 تومان مصوب شــده بود و قیمت عرضه آن به 
مصرف کننده )درب کارخانه( 2300 بود که بر این اساس مقرر شده 
بود مابه التفاوت آن توسط دولت به کارخانه ها پرداخت شود.دانایی 
با بیان اینکه هنوز تصمیمی در رابطه با پرداخت مابه التفاوت قیمت 
شکر در سال جاری به کارخانه ها اتخاذ نشده است، خاطرنشان کرد: 
کارخانه های قند و شکر بابت مابه التفاوت قیمت شکر در سال 93  
و 94 مبلــغ 510 میلیارد تومان از دولت طلب دارند.دبیر انجمن 
صنفی کارخانه های قند و شــکر با بیان اینکه پیش بینی می شود 
در ســال جاری بین یک میلیون و 600 هزار تن تا یک میلیون و 
700 هزار تن شکر در کشور تولید شود، گفت: برداشت چغندر از 

5 شهریور ماه آغاز می شود.
وی ادامه داد: ســال گذشته یک میلیون و 500 هزار تن شکر 
در کشور تولید شــده که نسبت به سال های قبل تر، از رشد قابل 
توجهی برخوردار بوده اســت.دانایی در مورد میزان واردات شــکر 
خام به کشــور گفت: در حال حاضر چهار کشتی حامل 240 هزار 
تن شکر خام در بنادر کشور در حال ترخیص و تخلیه بار هستند.
وی افزود: تا پایان شهریور امسال 430 هزار تن شکر خام به کشور 
وارد می شــود که 170 هزار تن آن برای تامین ذخایر استراتژیک 

کشور متعلق به شرکت بازرگانی دولتی ایران است.
دبیــر انجمن صنفــی کارخانه های قند و شــکر، تصریح کرد: 
قطعا بخشی از شکر وارداتی از سوی شرکت بازرگانی دولتی برای 
فعال سازی کارخانه های تصفیه قند و شکر در اختیار این کارخانه ها 
قرار می گیرد که البته در سال گذشته و همچنین اوایل امسال نیز 
شــرکت بازرگانی دولتی، ذخایر اســتراتژیک شکر خام خود را به 
صورت کارمزدی در اختیار این کارخانه ها قرار داده است.دانایی با 
توصیه به احتکارکنندگان شکر گفت: بهتر است این افراد سودجو 
هر چه زودتر شکرهای انبار شده را به بازار عرضه کنند، چون با ورود 
شکر به بازار، به زودی متضرر خواهند شد. وی تصریح کرد: قیمت 
شکر در بازارهای جهانی هم از ابتدای امسال افزایش داشته است.

رئیس مرکز تجارت جهانی 
ایران دستورالعمل جدید بانک 
آزاد شــدن  بر  مبنی  مرکزی 
را  بانک ها  معامله دلار آزاد در 
شگرد جدید برای گران کردن 
دلار و خالی کردن جیب مردم 

ارزیابی کرد.
محمدرضا ســبزعلیپور رئیس 
مرکز تجــارت جهانــی در کانال 

تلگرامی خود نوشــت: »بر اساس 
دســتورالعمل جدید بانک مرکزی 
که توســط آقای ســیف از طریق 
صدا و ســیما بــه اطــلاع عموم 
رسید، از ابتدای هفته آینده، همه 
بانک ها مجاز می باشند تا آزادانه به 
فعالیت های ارزی بپردازند و نسبت 
به خریــد و فروش ارزهای مجاز با 

نرخ بازار آزاد اقدام نمایند.

بر همین اســاس لازم به ذکر 
است که دستورالعمل جدید بانک 
مرکزی در خصوص فعالیت آزادانه 
بانک ها در معاملات ارزی، متأسفانه 
شگرد تازه دولت جهت افزایش نرخ 
ارزهــای رایج می باشــد و احتمالاً 
آقایان قیمت دلار دولتی را حداقل 
تا ســقف 3 هزار و 500 تومان بالا 

خواهند برد.

در این راستا و به محض اینکه 
بانک هــا خرید و فــروش ارز  را با 
نرخ آزاد آغاز نمایند و در نتیجه به 
دلیل کافی نبودن منابع ارزی خود، 
قادر به تأمیــن ارز مورد نیاز همه 
خریداران خویش نباشند از همین رو 
مجدداً مشتریان جهت تأمین نیاز 
ارزی خود به بازار آزاد روی خواهند 
آورد که این امر موجب افزایش چند 

صد تومانی نرخ ارز خواهد شد. فلذا 
این دســتور بانک مرکزی بیش از 
اینکه در جهــت رفاه حال مردم و 
صرفه جویی در هزینه های خریداران 
برداشته شده باشد بیشتر به منظور 
خالی کردن جیب مردم و افزایش 
درآمدهــای ریالی دولت صادر و به 
مرحله اجراء گذاشته خواهد شد.«

ولی اله سیف روز پنجشنبه در 

یک جلســه اداری در مشهد گفته 
بود: بر اســاس دســتورالعملی که 
هفته آینده ابلاغ می شود، بانک ها 
مجاز می شــوند ارز آزاد مشتری را 
تحویل گرفته و نســبت به خرید 
و فروش آن اقدام کنند. همچنین 
صادر کنندگان می توانند ارز حاصل 
از صادرات خود را به بانک بفروشند 

و یا سپرده گذاری کنند.

نایب رئیس سابق اتاق ایران و چین در واکنش به مطرح شدن 
دوباره لایحه افزایش مناطق آزاد در مجلس دهم پس از آنکه  در 
مجلس نهم رد شــده بود، گفت: این امر نشان می دهد که برخی 

برای پیشبرد اهداف از حقه های سیاسی استفاده می کنند.
مجیدرضا حریری با تأکید بر اینکه باید مناطق آزاد را از لحاظ کیفی 
گســترش دهیم و از گسترش کمّی آن جلوگیری شود، گفت: وقتی یک 
لایحه در مجلس رأی نمی آورد، اما بعد از مدتی با عوض شــدن ترکیب 
اعضای مجلس، مجدد همان لایحه رد شــده )افزایش تعداد مناطق آزاد 
و ویژه( در مجلس مطرح می شــود، این امر نشــان می دهد که ما برای 
پیشــبرد اهداف اقتصادی از حقه های سیاسی استفاده می کنیم که کار 

پسندیده ای نیست.
حریری در گفت وگو با فارس، بیان داشــت: اگر لایحه افزایش تعداد 
مناطق آزاد و ویژه در مجلس رد شده، حتماً برای رد آن کار کارشناسی 
صورت گرفته اســت و در حال حاضر هم چیزی تغییر نکرده تا تصمیم 
کارشناســی در مجلس تغییر کند. رئیس سابق کمیسیون واردات اتاق 
بازرگانی ایران با بیان اینکه ایجاد مناطق آزاد در اقتصاد ما ابزار اســت، 
افزود: بعضاً تأســیس یک واحد تولیدی در مناطق آزاد سخت تر از سایر 
مناطق است.حریری گفت: به جز در منطقه عسلویه که در آنجا به صورت 
نسبی به برخی اهداف اقتصادی دست یافته ایم، در هیچ منطقه آزاد و ویژه 

دیگری به اهداف اقتصادی آن منطقه نرسیده ایم.
وی افزود: در منطقه عسلویه فرصت تجاری ایجاد نشد، بلکه فعالیت 
اقتصادی عمدتاً تولیدی بوده و با توجه به برخی شرایط از جمله لب مرز 

بودن منطقه، امکان صادرات نفت و گاز فراهم شده است.
حریری اظهار داشت: تأسیس و مکان یابی مناطق آزاد به جای اینکه با 
اقدامات کارشناسی صورت بگیرد، بیشتر تحت نفوذ مقامات محلی است، 
بــه عنوان مثال؛ برخی از نمایندگان مجلس برای همراهی رئیس جمهور 
برای بازدید از یک منطقه، شرط تأسیس منطقه آزاد یا ویژه را می گذارند.

وی با بیان اینکه مناطق آزاد در خدمت تولید و صادرات نیست، گفت: 
این مناطق بیشتر در خدمت واردات غیررسمی )قاچاق( قرار گرفته است.
نایب رئیس اتاق ایران و چین بیان داشت: اینکه عده ای در یک منطقه 
از مزایای غیررقابتی برای واردات استفاده می کنند، فضای عدم شفافیت 

را در اقتصادمان دامن می زند.
نایــب رئیس اتــاق ایران و چین تصریح کــرد: در دنیا قبل از ایجاد 
مناطق آزاد، ابتدا زیرساخت ها را فراهم می کنند، اما منطقه آزاد در کشور 
ما بدون هیچ زیرســاختی تأسیس می شود.وی با بیان اینکه بدون فراهم 
بودن زیرساخت ها بعد از ساخت منطقه آزاد، از رئیس آن منطقه خواسته 
می شود تا مخارج منطقه را تأمین کند، اظهار داشت: با این شرایط، بهترین 

راه برای تأمین مخارج، دادن اجازه واردات و فروش زمین است.
وی در پاسخ به این سؤال که بزرگترین مشکل مناطق آزاد چیست، 
گفت: بزرگترین مشکل مناطق آزاد، همان بزرگترین مشکل اقتصادی ما 
یعنی نداشتن اســتراتژی است.حریری گفت: ما نمی دانیم برای چه کار 
می کنیم، نمی دانیم برای چه منطقه آزاد تأســیس می کنیم و نمی دانیم 

برای چه کارنامه مناطق آزاد را طی این سال ها منتشر نمی کنیم.
نایب رئیس اتاق ایران و چین گفت: این به معنای نداشتن استراتژی 
در کل اقتصاد اســت و به تبع آن، نبود اســتراتژی در کل اجزای اقتصاد 

را هم می بینیم.

رئیس مرکز تجارت جهانی مطرح کرد

شگرد جدید برای گران کردن دلار

حضور کمرنگ تولیدکنندگان در پارلمان بخش خصوصی

نایب رئیس سابق اتاق ایران و چین:

طرح مجدد لایحه افزایش مناطق آزاد در مجلس
یک ترفند سیاسی است

مدیرکل اموال و املاک بنیاد اعلام کرد

تلاش بنیاد مستضعفان برای محرومیت زدایی

دبیر انجمن صنفی کارخانه های قند و شکر:
قیمت شکر 2520 تومان مصوب شد

رشد پیک مصرف برق در تهران

مدیرعامل تعاونی های فرش دستباف خبر داد
ریزش 50 هزار نفری قالیبافان

 از فهرست بیمه

رئیس سندیکای کاغذ:

بخش صنعت
 نقشه راه مناسبی ندارد

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک تهران از 
برخورد با عرضه کنندگان پوشاک ناهنجار و نامناسب خبر داد.

ابوالقاسم شیرازی در گفت وگو با ایسنا در مورد فروش برخی پوشاک 
که از نظر ظاهری با ایراد همراه است، بیان کرد: این اتفاق بسیار اندک 
است اما به دلیل اینکه ناهنجاری است در سطح وسیع تری به چشم می آید 
لذا در این خصوص برنامه هایی در نظر گرفته شده که اجرایی خواهد شد.
وی ادامه داد: در برهه زمانی حاضر ابتدا با اطلاع رسانی و هشدار این 
مســئله را مدنظر قرار می دهیم و پس از آن از طریق معاونت نظارت بر 

اماکن با واحدهایی که عامل عرضه هستند، برخورد می شود.

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک در مورد برخی 
از عاملان عرضه پوشــاک ناهنجار، خاطرنشان کرد: برخی از عاملان 
عرضه از نظر مالی مشکلاتی دارند یا جوان هایی هستند که مغازه هایی 
را بــا قیمت بالا اجــاره کرده و در مورد قیمت هــای بالای واحدهای 
تجاری موجود در بازار هم نظارتی وجود ندارد و این افراد مجبورند به 
منظور درآمدزایی و پرداخت اجاره های خود و نیز پرداخت مالیات های 
بی حساب و کتاب به سمت فروش لباس هایی بروند که برخی از مردم 

نسبت به خرید آن اقدام می کنند.
شیرازی افزود: با این حال مسئله مذکور دلیل موجهی نیست و ما 

با واحدهای عرضه کننده پوشــاک ناهنجار برخورد می کنیم. بنابراین 
پس از انجام تمام برنامه های ایجابی،  پوشاک عرضه شده با دستور مقام 
قضایی جمع آوری می شود و برخوردهای لازم صورت می گیرد. علاوه بر 

این، متخلفان به مقامات قضایی معرفی خواهند شد.
وی با تاکید بر اینکه تا زمان تغییر رویکرد تقاضا در زمینه خرید 
پوشــاک ناهنجار شــاهد تحول اساســی در این زمینه نخواهیم بود 
بیــان کرد: اگر رویکرد تقاضا تغییر نکند، عرضه پوشــاک ناهنجار به 
واحدهای زیرزمینی و شــوهای پوشاک می رود و با قیمت بیشتر به 

دست متقاضیان می رسد.

رئیس اتحادیه پوشاک اعلام کرد

برخورد دستگاه قضایی با فروشندگان پوشاک ناهنجار

برنامه استخراج ۶00 کیلو طلا از معدن  زرشوران

با تصویب شورای پول و اعتبار
تسهیلات مسکن روستایی

 20 میلیون تومان شد


